

Referat – Bestyrelsesmøde Orø Lokalforum

Dato: 16. september 2025 – kl. 17.00–19.00 - **Sted:** Orø Bådelaug

Deltagere: Jørgen Stenersen Hansen, Kirsten Flemming Nielsen, Kåre Hendriksen, Niels Fynbo, Patrick Mc Laughlin, Simon Drost

1. Valg af ordstyrer og referent

Simon blev valgt som ordstyrer, og referatet blev ført via diktafon.

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt uden ændringer.

3. Udvalg

A. Færgesekretariat

Der blev drøftet uforudsete aflysninger og behovet for en bedre handlingsplan, så den sidste færgeafgang også dækkes ind. Overfartsleder Rasmus Back Jensen arbejder på en løsning. Derudover blev det besluttet, at Kåre fra Orø Lokalforum og Knud fra Orø Beboerforening deltager i færgeseminaret på Bygholm Landbrugsskole den 24.–25. oktober. De finder fælles transport, og bestyrelsen bevilligede Lokalforums andel af udgifterne.

B. Trampeudvalg

Der har ikke været møder siden sidst, og der er intet nyt at berette.

C. Miljøsikring arbejdsgruppe

Arbejdsgruppen har ikke haft nye aktiviteter og afventer yderligere information fra kommunen.

D. Naturgruppen

Der er ikke afholdt møde i perioden, men gruppen undersøger emner, som kan indgå i fremtidige opgaver.

E. Beredskabsgruppe

Den 4. september 2025 blev der afholdt etableringsmøde for en beredskabsgruppe på Orø med deltagelse af repræsentanter fra lokale institutioner og initiativtagere. Mødet fokuserede på forberedelse til strømsvigt og kommunikationsnedbrud med særlig opmærksomhed på forsyningssikkerhed og støtte til sårbare borgere. Der blev drøftet konkrete løsninger, herunder nødplaner for vandværker, færgedrift, samlingssteder og butikslukning ved strømafbrydelse. Gruppen besluttede at mødes månedligt og etablere kontakt via Lokalforums e-mail, mens initiativtagerne fortsat faciliterer arbejdet. Første opgave bliver at søge et møde med Holbæk Kommune.

4. Ladestander Orø Havn

Orø Lokalforum har siden 2023 anbefalet en ladestander ved færgelejet som et bidrag til turismen, men processen er endt med én enkelt lader placeret ved Bådelaugets lille parkeringsplads – den lokation vi hele tiden har frarådet. På trods af gentagne henvendelser er den nu opført dér. Efter afdelingschef Kasper Enevoldsens misvisende presseudtalelser har bestyrelsen besluttet at skrive

til Holbæk Kommunes ledelse. I brevet påpeger vi, at forløbet har undergravet tilliden til den pågældende afdeling, og vi opfordrer til bedre procedurer for borgerinddragelse.

5. Ny klubbygning til Øasen – Lokalplan

Øasen har ansøgt om opførelse af en ny klubbygning ved Orø Hallen, hvor kommunen har givet dispensation fra den gældende lokalplan uden at følge den normale høringsproces. På opfordring fra foreningerne Orø Togklub og Orø Toget har Lokalforum henvendt sig til kommunen for at få en forklaring.

6. Høring af kommunens budgetforslag 2025

Budgetforslaget er blevet gennemgået, men Lokalforum fandt ikke forhold, der vurderes at kræve et høringssvar.

7. Børneteater til Orø

Det blev besluttet at følge Sarahs forslag om at arbejde videre med tre forskellige teaterforestillinger. Sara foreslår følgende forestillinger: *“Trillebørstur”*, *“Musikpatruljen”* og *“Julius og Umulius”*.

8. Kommunalvalgsmøde 2025

Valgmødet anbefales til lørdag den 11. oktober kl. 12.00. Simon kontakter kommunen med henblik på at invitere partierne, og arrangementet gennemføres i samarbejde med Beboerforeningen og OrøPosten.

9. Trafiksikring for børn

Arbejdet er midlertidigt sat på pause, da den ansvarlige medarbejder har holdt ferie, men forventes genoptaget i uge 39.

10. Vaccination på Orø – 24. oktober 2025

I år kræves der tilmelding til vaccinationsdagen, modsat sidste år. Lokalforum har en opgave i at informere borgerne om dette. Vi modtager plakater fra kommunen til ophæng udvalgte steder.

11. Modtaget korrespondance

a. Fluer på øen – Kommunens svar

Kommunens landbrugsteam har i sommer besøgt flere husdyrbrug samt landsbyerne på Orø, men har ikke observeret fluer i et usædvanligt omfang eller til væsentlig gene. Da man ikke kan fastslå, at fluegenerne stammer fra landbruget, ser kommunen ingen grund til at orientere eller pålægge landmændene yderligere krav. Kommunen opfordrer til god dialog mellem naboer og understreger, at man er velkommen til at række ud med yderligere spørgsmål.

b. Lokalforum-træf i Svinninge

Kåre og Simon deltager i mødet den 29. september, hvor emner som samarbejde mellem lokalfora, fælles problemstillinger og inddragelse i kommunens processer drøftes. Lokalforum vil arbejde for, at træffet afholdes på Orø næste år.

12. Eventuelt

Der var intet under eventuelt.